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آرمان ملی: رئیس جمهور با بیان 
اینکه بهبود وضع معیشت مردم 
از اولویت های بودجه سال آینده 
است، تصریح کرد: نگاه دولتمردان 
به ترمیم حقوق و دستمزد باید بر 
مبنای دو اصل بهره وری و تقویت 
قدرت خرید مردم متمرکز باشد تا 
بتوان نظام عادلانه را در پرداخت ها 
رعایت کرد. سید ابراهیم رئیسی 
در دوازدهمین جلسه فوق العاده 
هیات دولت برای بررسی تبصره های 
بودجه سال آینده کل کشور، توجه 
به بهبود وضع معیشت مردم با 
رویکرد حفظ و تقویت قدرت خرید 
جامعه را از اولویت های بودجه 
سال آینده برشمرد و تاکید کرد: 
نگاه دولتمردان به ترمیم حقوق 
و دستمزد باید بر مبنای دو اصل 
بهره وری و تقویت قدرت خرید 
مردم متمرکز باشد تا بتوان نظام 
عادلانه را در پرداخت ها رعایت کرد. 
رئیس جمهور اظهارکرد: بودجه 
باید بر مبنای درآمدها و منابع و 
همچنین مصارف و هزینه ها تعریف 

شود تا دولت و مجلس شورای 
اسلامی، بودجه ای شفاف و منطقی 
را تدوین و تصویب کنند و در 
طول سال با کسری بودجه مواجه 
نشویم. همچنین در جلسه پیشین 
هیات دولت رئیس جمهور از وزرا و 
مسئولان دستگاه ها خواست تا در 
ماه های منتهی به پایان سال برای 
انجام اقدامات امید آفرینی که تاثیر 
محسوسی در بهبود زندگی مردم 
داشته باشد، برنامه ریزی کنند.  

سید ابراهیم رئیسی بر توجه به 
اولویت ها و ضرورت های کشور در 
تدوین بودجه سال ۱۴۰۲ تاکید 
کرد. رئیس جمهور در این جلسه 
با بیان اینکه دولت باید در تدوین 
بودجه توازن و تعادل در رشد را 
مورد توجه قرار دهد، بر توجه به 
ظرفیت های مردمی در پیشبرد 
برنامه های دولت تاکید کرد و گفت: 
بودجه باید با نگاه به مشارکت های 
مردمی تدوین شود تا دولت بتواند 

از همکاری مردم در تحقق اهداف 
بودجه در حوزه های اقتصادی، 
فرهنگی و اجتماعی بهره ببرد. 
وی در همین راستا از متولیان 
تدوین بودجه خواست در تنظیم 
بودجه سال آینده به منظور تأمین 
درآمدهای مورد نیاز دستگاه ها، 
به ظرفیت های اقتصادی مختلف 
اقتصاد  دریا،  اقتصاد  همچون 
گردشگری  اقتصاد  دیجیتال، 
و سایرحوزه ها توجه ویژه داشته 
باشند. رئیس جمهور با تاکید بر 
ضرورت »توجه به اقدامات اساسی و 
زیربنایی و زیرساخت ها« در تدوین 
لایحه بودجه، دستور داد بسته 
مستقلی برای پیگیری جدی این 
اقدامات و افزایش سرعت پیشرفت 
کشور تدوین شود. دکتر رئیسی 
در بخش پایانی سخنانش از وزرا 
و مسئولان دستگاه ها خواست در 
ماه های منتهی به پایان سال برای 
انجام اقدامات امید آفرینی که تاثیر 
محسوسی در بهبود زندگی مردم 

داشته باشد، برنامه ریزی کنند. 

آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه با اشاره به 
برگزاری همایش ارتقای شفافیت توسط سازمان 
بازرسی کل کشور با حضور مقامات و مسئولان 
عالی قوا و دستگاه های مختلف، اظهار داشت: ما 
هنوز نتوانسته ایم معنای دقیق »شفافیت« و حدود 
و ثغور آن را شفاف کنیم؛ این مقوله نیازمند اهتمام 
بیشتری است. گاهی با توجیه شفافیت، در احوالات 
شخصی افراد ورود می شود و با یک سوء ظن و خبر 
غیرموثق، بعضاً آبروی یک فرد یا جمع یا یک نهاد 
بر باد می رود و بعضاً نیز به حیثیت کشور لطمه وارد 
می شود. وی افزود: گاهی نیز در مواردی که حق 
مردم، دانستنِ موضوع است، به صورت بی وجه یا 
بعضاً با وجه هایی که احیاناً متضمّن منافع است، 
محدودیت هایی با قانون یا مقرره ایجاد می شود 
که اجمالاً بعداً مشخص می گردد ضرر این ایجاد 
محدودیت در دانستن مردم، از نفعش بیشتر است 
و همین امر سبب بی اعتمادی و فاصله مردم و عدم 
مشارکت فعالانه آنها در بعضی مقولات می شود. 

حجت  الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای گفت: 
وقتی صحبت از شفافیت می شود، فوری موضوع 
شفافیت در مسائل اقتصادی و مالی به اذهان متبادر 
می شود؛ اگر چه شفافیت در مسائل اقتصادی و مالی، 
مقوله بسیار مهمی است اما در سایر موضوعات 
نظیر مسائل اجتماعی و سیاسی و غیره نیز لحاظ 
اصل شفافیت ضروری است. رئیس قوه قضائیه 
با اشاره به »مطالبی که این روزها از سوی برخی 
افراد درخصوص محاکمه و مجازات برخی عناصر 
اغتشاشات مطرح می شود« اظهار کرد: قضات 
و مسئولان قضائی باید بر اساس عدل، انصاف و 
قانون مداری، امور را به پیش ببرند؛ محور ما قانون 
است؛ اگر به سلیقه عمل کنیم ممکن است حجت 
نداشته باشیم حتی اگر سلیقه ما درست و صواب 
باشد. رئیس دستگاه قضا عنوان کرد: مدار حرکت 
دستگاه قضائی در مسیر حق و قانون است؛ چنانچه 
مطابق قانون عمل کنیم، حجت خواهیم داشت اما 
چنانچه مطابق با سلیقه خود یا فضاسازی ها و سلیقه 

و خواست دیگران و بدون لحاظ قانون عمل کنیم، 
ممکن است به خطا برویم. قاضی القضات تاکید 
کرد: اگر بر مدار قانون حرکت نکنیم و به خواست و 
سلیقه و فضاسازی دیگران عمل کنیم، یک روز گفته 
می شود چرا در قبال فلان موضوع قاطعیت وجود 
ندارد و روز دیگر بعد از اجرای احکام چنین گفته 
می شود که در کار شما اشِکال و ایراد است. رئیس 
قوه قضائیه در ادامه ضمن قرائت مواد ۲79 تا ۲88 
قانون مجازات اسلامی و تشریح و تبیین این مفاد 
قانونی ناظر بر جرائم »محاربه«، »افسادفی الارض« 
و »بغی« و مصادیق و مجازات آنها، توصیه هایی 
تخصصی را خطاب به مقامات قضائی مطرح کرد. 
رئیس دستگاه قضا گفت: در ماده ۲8۲ قانون 
مجازات اسلامی، ناظر بر محاربه، حدود چهارگانه 
لحاظ شده است؛ در ماده ۲83 نیز تصریح شده 
است که انتخاب هر یک از حدود چهارگانه مذکور 
به اختیار قاضی است. این قانونی است که وجود دارد 
و قضات باید بر اساس آن عمل کنند. رئیس عدلیه 
بیان کرد: در ماده ۲86 قانون مجازات اسلامی ناظر 
بر »افساد فی  الارض« نیز قانون از صراحت برخوردار 
است. اژه ای اظهار کرد: قضات ما ملزم به رعایت و 
لحاظ قانون هستند؛ البته اگر جایی تردید یا شبهه 
داشتند می توانند سؤال کنند و احتیاط کنند؛ در 

دماء نیز احتیاط حتماً لازم است.

رئیس قوه قضائیه: 

انتخاب حد محاربه به اختیار قاضی است
  قاضی سوال کند. در دماء احتیاط حتما لازم است

یــادداشـــت
  سوت زنی را بپذیریم؟!

مجلس شورای اسلامی طرحی تحت عنوان طرح »سوت زنی« 
را در دستور کار قرار داده است؛ طرحی که از قرار معلوم برای 
سوت زن )افشاکننده فساد( حمایت های مادی و معنوی را در 
نظرگرفته است. این طرح هرچند نیازمند بررسی کارشناسانه 
است اما ذکر این نکته ضروری است که این مجلس اگر می خواهد 
در چنین طرحی موفق باشد باید تکلیف افرادی را که برخورد 
نامناسبی با یک جوان سوت زن در پرونده املاک نجومی 

داشته اند را مشخص کند. 
۱-  افرادی در این مجلس حضور دارند که در پرونده املاک 
نجومی شاکی بودند، سوال این است که شهروندان چگونه باید 

حسن نیت مجلس را با سابقه برخی از اعضای آن باور کنند؟
۲-  مجلس شورای اسلامی در این طرح مشوق هایی را برای 
سوت زن در نظر گرفته است. حال اینکه نیازی به سوت زنی 
برای کشف فساد نیست. زمینه های تولید فساد آشکار است که 

همگان می دانند فساد چگونه شکل می گیرد. 
3-  اگر قصد دارند با فساد مبارزه کننده سری به سواحل 
دریای خزر زده و ساخت و سازهای در حاشیه دریا را در نظر 
بگیرند و اگر بررسی در مورد مجوز های این ساخت و سازها 
صورت دهند، متوجه خواهند شد که کدام سازه مجوز ساخت 
دارد و کدام مجوز ساخت ندارد. اگر مجوزی صادر نشده چه 
دست هایی در کار بوده است؟ پشت قضیه شورای شهر، شورای 
روستا، دهدار، بخشدار بودند؟ نگارنده این یادداشت سوت این 
مورد را نواخته است. آقای محسنی اژه ای درخواست داشته اند اگر 
نظری در مورد اصلاح امور وجود دارد، اعلام شود که بنده همین 
مورد را اعلام کرده ام. این اتفاق درست در زمانی افتاد که دولت 
در حال آزادی سواحل بود. بسیاری از این ساخت و سازها از حد 

مجاز فرا رفته است. 
۴- اگر در معنای واقعی به دنبال مبارزه با فساد هستند، قانون 
از کجا آوردید را در مورد مسئولین اجرا کنند. یعنی وقتی یک 
فرد برای سمت وزارت معرفی می شود و اعلام می کند که دارایی 
من 3۰۰۰ میلیارد تومان است، نمایندگان به دنبال آن باشند 
که این3۰۰۰ میلیارد تومان از کجا آمده است؟ البته منظور این 
نیست که فسادی در این ارتباط رخ داده است. منظور این است 
که پرسیده شود که آقای وزیر، وکیل، استاندار و... این دارایی 

را از کجا آوردید؟
 نمایندگان محترم مجلس به جای اینکه به دنبال ریشه کنی 
زمینه های فساد با اجرای شفافیت باشند به دنبال مبارزه با فساد 
هستند. یعنی اینکه برخی نمایندگان می گویند باید فسادی 
باشد تا با آن برخورد شود نه اینکه باید کاری کرد که کسی جرات 
ایجاد فساد نداشته باشد. این نگاه بازمی گردد به این موضوع 
که برخی نمایندگان و به طور کلی برخی مسئولین فاقد تفکر 
سیستمی هستند و اساسا حکمرانی نو را درک نکرده اند. بسیار 
مطلوب است که نمایندگان محترم مجلس برای اینکه اطلاع 
پیدا کنند که چگونه باید با فساد مقابله کرد مطالعه تطبیقی 
بین ایران و کشورهای مختلف انجام دهند که چگونه است که 
در آن کشورها فساد یا کم است یا اساسا وجود ندارد.  در این 
صورت درک خواهند کرد که دموکراسی بالاترین دستاورد بشر 
در حکمرانی است. منشور حکمرانی خوب که توسط جمهوری 
اسلامی پذیرفته شده است اعلام می دارد یک حکمرانی خوب 
چه ویژگی هایی داشته باشد مسیر برای مسئولین مشخص 
خواهد شد. که چگونه حکمرانی کنند و حکمران خوب را در 
کنار حکمرانی خوب قرار دهند تا دیگر شاهد تولید و باز تولید 
مشکلات در جامعه نباشیم. فسادی که به نظر منشا احساس 
نابرابری و بی عدالتی در جوانان است و به همین علت اعتراض 

کرده و خواستار بهبود شرایط جامعه هستند. 

  علی صوفی
 وزیر رفاه دولت اصلاحات

رئیس جمهور تاکید کرد: 

بهبود معیشت مردم با تقویت قدرت خرید 

 دولت، شفافیت را از بازی 
با کلمات وارد عمل کرد

رئیس شورای اطلاع رسانی دولت گفت: انتشار 
صورت های مالی 396 شرکت دولتی و فهرست 
بدهکاران بانکی بدحساب و ابربدهکار جزو 
آرزوهای مطالبه گران شفافیت بود. سپهر خلجی 
در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: » دولت 
مردمی شفافیت را از بازی با کلمات وارد عمل 
کرد. انتشار صورت های مالی 396 شرکت دولتی 
و فهرست بدهکاران بانکی بدحساب و ابربدهکار 
جزو آرزوهای مطالبه گران شفافیت بود. ظاهرا 
یادآوری این اقدام از طرف رئیس جمهور، خاطر 
برخی منتفعان از عدم شفافیت یا کاسبان 

سیاسی این برگها را آزرده است!«
 

 دخالت آلمان و اتریش 
در امور ایران 

وزیر امور خارجه اتریش در ادامه اظهارات 
مداخله جویانه مقام های غربی در امور داخلی 
ایران از صدور حکم اعدام برای محاربین انتقاد و 
ادعا کرد که ایران به مسیر تشدید تنش ها ادامه 
می دهد. »الکساندر شالنبرگ« روز دوشنبه 
در آستانه نشست شورای وزرای امور خارجه 
کشورهای اروپایی در توئیتی ادعا کرد: امروز 
تحریم های بیشتری را علیه کسانی که مسئول 
نقض آشکار حقوق بشر در ایران هستند، اعمال 
می کنیم. همچنین نالنا بربوک، وزیر امور خارجه 
آلمان، دیروز پیش از آغاز نشست شورای وزیران 
اروپا در بروکسل، در جمع خبرنگاران گفت که 
تحریم های جدیدی علیه سپاه پاسداران ایران 

اعمال می شود.
 

 قاتل دو بسیجی شهید در مشهد 
به دار آویخته شد

عامل شهادت دو بسیجی شهید شهیدان 
»حسین زینال زاده« و »دانیال رضازاده« که در 
مشهد به شهادت رسیدند به دار مجازات آویخته 
شد. عصر روز ۲6 آبان ماه بود که مجیدرضا 
رهنورد در خیابان حرعاملی مشهد با سلاح 
سرد به نیروهای حافظ امنیت حمله و حسین 
زینال زاده را با چندین ضربه متوالی چاقو به سر 
و گردن و بدن و سپس دانیال رضازاده را با ضربه 
چاقو به گردن به شهادت رساند. این تروریست در 
جریان حمله تروریستی خود، چهار فرد دیگر که 
در مسیرش بودند را نیز مجروح کرده و از محل 
حادثه گریخت. به گفته یکی از شاهدان عینی 
در دادگاه که صحنه این جنایت را از نزدیک 
دیده بود، در روز حادثه پس از آنکه متهم، ۲ تن 
از نیروهای حافظ امنیت را به شهادت رساند، در 
حال فرار هر فرد دیگری را که سر راهش قرار 
داشت با چاقو می زد و سپس متواری شد. اتفاقات 
آن روز به حدی فضای منطقه را دچار ارعاب کرده 
بود که مردم همه دچار وحشت شده، ترسیده 
بودند و مغازه دارها از ترس و وحشت به وجود آمده 
توسط متهم فروشگاه های خود را تعطیل کردند. 
 

 دیدار فرماندهان 
نیروی زمینی ارتش و سپاه

فرمانده نیروی زمینی سپاه پاسداران با حضور 
در دفتر فرمانده نیروی زمینی ارتش با امیر 
حیدری دیدار کرد. سردار محمد پاکپور، فرمانده 
نیروی زمینی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با 
حضور در دفتر امیر کیومرث حیدری، فرمانده 
نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران با 
وی دیدار و گفت وگو کرد. در این دیدار، ضمن 
تأکید بر هم افزایی و اتحاد روزافزون، طرفین 
در خصوص تبیین اهداف و راهبرد های نیروی 
زمینی در حوزه های گوناگون، تبادل نظر و 

هم اندیشی کردند. 
 

»سیمرغ« آماده پرواز می شود
مدیر عامل سازمان صنایع هوایی وزارت دفاع 
گفت: تا 3 سال آینده در حوزه ساخت هواپیمای 
مسافربری به توفیقات عملی مناسبی دست 
خواهیم یافت. امیر افشین خواجه فرد مدیرعامل 
سازمان صنایع هوایی وزارت دفاع در حاشیه 
بازدید از غرفه وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مسلح در چهارمین نمایشگاه ایران ساخت، 
با اشاره به اهمیت حضور وزارت دفاع در این 
نمایشگاه اظهار داشت: این نمایشگاه بسترساز 
توسعه فناوری در کشور محسوب می شود و تجربه 
نیز ثابت کرده است که هر زمان کشور نسبت به 
توسعه فناوری اهتمام ورزیده در آن عرصه به 
موفقیت دست یافته ایم. مدیرعامل سازمان صنایع 
هوایی وزارت دفاع با تاکید بر اینکه توسعه فناوری 
در طول فرآیند تولید یک محصول معنا می یابد، 
افزود: باید فناوری محصولاتی را که فرصت تولید 
آن  را پیدا کرده ایم توسعه دهیم و از این طریق نیز 
زمینه به ثمر رسیدن آن محصول را برای تولید 

کننده آماده نماییم. 
 
واکنش وزارت خارجه به جایزه 

حقوق بشر به زنان ایرانی
سخنگوی وزارت امور خارجه بامداد دوشنبه 
در توئیتی از جایزه حقوق بشر به زنان ایرانی 
توسط دو رژیم ناقض حقوق ملت ایران! نوشت: 
 آری، ملت ایران قطعا شایسته دریافت جایزه 
حقوق بشر است، برای اینکه حقوق انسانی آنها 
سال های متمادی توسط ناقضان سرشناس 
حقوق بشر نقض شده است. ناصر کنعانی نوشت، 
مدعیانی که تاریخ تاریک و شرم آوری در نقض 

حقوق بشر و حقوق ملت ایران دارند. 

آلوده شدن خاک 
تورقوزآباد صحت ندارد

رئیس سابق سازمان انرژی اتمی، 
درباره ادعاهای اخیر و اختلافات 
میان آژانس و ایران گفت: آلوده 
مواد  به  تورقوزآباد  شدن خاک 
رادیواکتیو صحت ندارد. اصلا چنین 
اتفاقی در تورقوزآباد نیفتاده است. 
بین المللی  آژانس  هر محلی که 
انرژی اتمی اعلام می کند ربطی به 
فعالیت های هسته ای دارد خودشان 
قبلا در آنجا مواد گذاشتند. در 
حقیقت کشور ایران بزرگ و مرزهای 
آن باز است وقتی به راحتی اسلحه 
افراد رفت وآمد  وارد می شود و 
می کنند نمی توانند چند گرم مواد 
پرتوزا وارد کشور کنند و آن را در 
جایی بریزند؟ فریدون عباسی دوانی، 
اظهار داشت: مثال بنده از اول هشدار 
دادیم که اینها دام هستند، اجازه 
ندهید آژانس به مکان هایی که ادعا 
می کنند آلوده شده وارد شود چرا 
که حتماً چیزی در آنجا پیدا می کند 
چون خودشان مواد را آنجا ریختند 
و به عبارت دیگر آلودگی ها توسط 

دشمن در آنجا ریخته می شود.

خبـــــر
علی مطهری: 

گرایش به شرق و رها کردن غرب سیاست 
درستی نیست

آرمان ملی: نماینده تهران در مجلس دهم گفت : ما باید 
عبرت بگیریم که این سیاست گرایش به شرق و رها کردن 
غرب سیاست درستی نیست.  علی مطهری، نماینده سابق 
مردم تهران در مجلس درباره  واکنش وزارت خارجه به اقدام 
اخیر چین می گوید: وزارت خارجه اقدام مناسبی انجام داد 
که سفیر چین را احضار کرده و تذکر داد؛ ولی به طور کلی ما 
باید عبرت بگیریم که این سیاست گرایش به شرق و رها کردن 
غرب سیاست درستی نیست.  وی ادامه داد: اینکه به گونه ای 
عمل کنیم که ارتباط خوبی با غرب نداشته باشیم و به نوعی 
در دامن شرق بیفتیم سیاست خوبی نیست؛ اطمینانی به 
کشورهایی مثل چین و روسیه وجود ندارد که اینها همواره 
پشتیبان ما باشند، بلکه این کشورها هم براساس منافع خود 
حرکت می کنند. حالا امروز چین تصمیم گرفته است که 
روابطش با اقمار آمریکا در منطقه ما را بهبود ببخشد. آنچه 
رئیس جمهور چین امضا کرد در واقع همه  خواسته های 
عربستان بوده است؛ حتی به موضوع جزایر سه گانه ایران هم 
اشاره کرده است و به نوعی مورد تایید چین هم قرار گرفته 
است.  علی مطهری درمورد استفاده از کلمه  »دعوت« از سوی 
وزارت خارجه برای خبر احضار سفیر چین نیز می گوید: عملا 
این دو تعبیر یک چیز است و گمان نمی کنم فرقی کند؛ ممکن 
است لحن ملایم تری را انتخاب کرده باشند ولی همین مقدار 

هم که تذکر دادند نقطه ای مثبت است. 
 

رونمایی اروپا از تحریم های تازه 
نالنا بائربوک، وزیر امور خارجه آلمان دیروز دوشنبه گفت 
که تحریم های جدید اتحادیه اروپا علیه ایران، سپاه پاسداران 
این کشور را هدف قرار خواهد داد. به گزارش »انتخاب« به 
نقل از رویترز، او هنگام ورود به بروکسل برای دیدار با همتایان 
خود در کشورهای عضو اتحادیه اروپا به خبرنگاران گفت: 
»با این بسته تحریمی، ما به ویژه کسانی را که به ادعای وی 
مسئول اعدام ها و خشونت علیه مردم بی گناه هستند، هدف 
قرار می دهیم.«  او گفت: تحریم ها به طور ویژه شامل سپاه 

پاسداران می شود. 

آرمان ملی-  حمید شجاعی: جامعه 
ایرانی طی ماه ها و سال های گذشته خواسته ها 
و مطالباتی داشته که همواره بیان شده است. 
شیب تند تغییرات در حوزه های مختلف به 
ویژه پیشران های اقتصادی که نشان از افزایش 
قیمت ها داشته و دارد نیز همواره این هشدار را 
به جامعه داده است که نه تنها با اینگونه عملکرد 
و سیاست ورزی بهبود شرایطی رخ نخواهد داد 
بلکه شرایط به مراتب بغرنج تری از گذشته را 
شاهد خواهیم بود. هر چند که بدون پرداختن 
به پیشران  های مختلف در جامعه نگاهی به 
وضع زندگی مردم به راحتی نشان می دهد که 
چه میزان از وضع زندگی خود و آنچه در جامعه 
می گذرد رضایت دارند. چنانکه میزان حضور 
مردم در انتخابات  های مجلس یازدهم در اسفند 
98 و ریاست جمهوری سیزدهم در خرداد ۱۴۰۰ 
نشان داد که جامعه چه میزان از وضعیت موجود 
راضی است و چه نوع رویکرد و نگرشی نسبت 
به شرایط دارد. لذا در چنین وضعی که مردم 
نسبت به برخی رویه ها و عملکردها ناراضی اند، 
امیدی برای تغییر در جهت اصلاح ندارند؛ تاکید 
بسیاری از جامعه شناسان و تحلیلگران بر این امر 
است که مجموعه دولت و حاکمیت باید درصدد 
رفع مطالبات و حل مشکلات و در نهایت اقناع 
افکار عمومی و بازیابی سرمایه اجتماعی بر آید. 
حال اینکه برخی جریان ها گویا تحولات جامعه 
را رصد نمی کنند و صرفا روند ثابت خود را پیش 
می گیرند. قدر مسلم طرح مساله انتخابات 
مجلس دوازدهم در این شرایط و آن هم در 
فاصله یک سال و سه ماه مانده، درواقع محلی 
از اعراب ندارد. چرا که امروز انتخابات مجلس 
شاید اصلا جزو اولویت های جامعه نباشد و 
بدان فکر نکنند. حال اینکه اصولگرایان بدون 
توجه به جامعه و مردمی که رأی خود را از آنان 
طلب می کنند از امروز به فکر ۱۱ اسفند ۱۴۰۲ 
هستند محل تامل است چگونه با این شرایط به 

دنبال مباحث انتخاباتی هستند. 
پیش  به وضعیت عادی  بازگشت    

نیازهایی دارد
یک فعال سیاسی اصولگرا در ارتباط 

انتخاباتی  استارت  و  جامعه  شرایط  با 
اصولگرایان اظهار داشت: همین اندازه که یک 
جریانی می خواهد وارد فضای انتخاباتی شود 
به نظرم امر پسندیده ای است. یعنی در واقع 
به یک شکلی جامعه را آماده کنند برای اینکه 
به وضعیت عادی خود بازگردد. اما بازگشت به 
این وضع یکسری پیش نیاز هایی می خواهد 
که من نمی دانم واقعا جریان اصولگرا اکنون 
به دنبال برطرف کردن آنها هست یانه. محمد 
مهاجری به »آرمان ملی« گفت: این پیش 
نیاز مبتنی بر یک واقعیت است و غیبت 
حدود 55درصد مردم در انتخابات گذشته 
است. اکنون واقعا چه اتفاق مثبتی افتاده که 
انتظار داشته باشیم انتخابات مجلس آینده 
بهتر از مجلس گذشته و با مشارکت بیشتری 
از مردم برگزار شود . آیا دولت آقای رئیسی 
توانسته با عملکرد خود و حل مشکلات ناشی 
از تحریم بخشی از مسائل مربوط به معیشت 
مردم را حل کند تا مردم دلگرم تر شوند؟ 
آیا فضای کشور فضای توسعه یافته تری 
شده که ما خوشبین باشیم به اینکه جامعه 
خود را بر ای حضور گسترده تر آماده خواهد 
کرد؟ یا جذب حداکثری و دفع حداقلی در 
جامعه محقق شده است؟ وی افزود: کدام 
یک از این اتفاقات رخ داده که ما خوش بین 
باشیم که به سمت تمایل بیشتر به انتخابات 
برود. من فکر می کنم چه اصلاح طلبان و چه 
اصولگرایان قبل از فعال شدن در انتخابات 
باید این مسائل را قبلا حل کنند و بر ای آن 
پاسخ داشته باشند که آیا می توانند مشارکت 
را افزایش دهند یا اینکه قرار است به همان 
مشارکت سال 98 بسنده کنند. مهاجری 
تصریح کرد: نمی دانم آنهایی که می خواهند 
انتخابات را کلید بزنند به این نکات توجه 
کرده اند یا خیر.  چرا که اصولگرایان در 
مقابل ناکارآمدی ها و انتقادهایی که به دولت 
سیزدهم وارد است کاملا سپر انداخته و هیچ 
اعتراضی مشاهده نمی شود. هرچند که هر چه 
به سمت انتخابات برویم فضای مجلس فعلی 

رادیکال تر خواهد شد

  دنبال معرفی نیروهایی هستیم که به 
دولت کمک کنند

سخنگوی شورای وحدت نیروهای انقلاب با 
اعلام آغاز گام دوم فعالیت این شورا اظهار داشت:  
فعالیت شورای وحدت در دو سال گذشته طی 
دو مرحله و حوزه تعریف شده بود که مرحله 
نخست آن به انتخابات ۱۴۰۰ اختصاص داشت 
و توانستیم انسجامی در تهران و استان ها 
به وجود بیاوریم. منوچهر متکی گفت: این 
شورا در شناسایی و معرفی آقای رئیسی برای 
انتخابات ۱۴۰۰ پیشتاز بود و توانست موفق 
عمل کند و در این دو سال نیز با حدود ۴۰حزب 
و ۴۰قشر همکاری و هماهنگی داشته  است. 
وی با اشاره به فرایند انتخاب کاندیداها برای 
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس بیان کرد: 
شورای وحدت نسبت به انتخاب گزینه های 
دوازدهمین دوره مجلس اقدام می کند و اعلام 
رسمی این نامزدها در چارچوب قانون و هر 
زمان که وزارت کشور اجازه دهد، انجام خواهد 
شد. سخنگوی شورای وحدت نیروهای انقلاب 
ادامه داد: این شورا از نظر محافل داخلی کار 
شناسایی کاندیداها را آغاز کرده است و اواخر 
امسال ارزیابی ها به پایان می رسد و از سال آینده 
کاندیداها معرفی می شوند. متکی درباره اینکه 
شورای وحدت نسبت به معرفی کاندیداهای 
انتخابات مجلس خبرگان هم اقدام می کند 
یا خیر، یادآور شد: درباره انتخابات خبرگان 
با گروه های مرجعی که در حوزه روحانیت 
نقش آفرین هستند، همگام می شویم و ائتلاف 
می کنیم. در انتخابات مجلس هم این آمادگی را 
داریم با مجموعه های ارزشی دیگر برای رسیدن 
به نظرها و تصمیم های مشترک گفت وگو کنیم. 
متکی با بیان اینکه گام شورای ائتلاف پس از 
انتخابات ۱۴۰۰، معرفی نیروهایی است که 
به دولت کمک کنند، عنوان کرد: ما با معرفی 
افراد نخبه و باتجربه برای کمک به آقای رئیسی، 
همچنان حاضریم این کمک رسانی را ادامه 
دهیم. ما بعد از انتخابات وارد گام دوم فعالیت و 
انسجام تشکیلاتی شورای وحدت شدیم و اسفند 

گذشته این ساختار را تعریف و تدوین کردیم. 

»آرمان ملی«تحرکات انتخاباتی شورای وحدت اصولگرایان را بررسی می کند

جامعه در تنش؛ اصولگرایان در اندیشه انتخابات!
    منوچهر متکی:  شورای وحدت شناسایی کاندیداهای انتخابات مجلس را آغاز کرده است

  محمد مهاجری در گفت وگو با »آرمان ملی«:  کدام اتفاق افتاده که مردم به انتخابات متمایل شوند
توئیت چینی 

امیرعبداللهیان 

جمهوری  خارجه  امور  وزیر 
اسلامی ایران در توییتی به زبان 
چینی بر ضرورت احترام به تمامیت 
ارضی ایران تاکید کرد و گفت: 
تمامیت  به  احترام  ضرورت  در 
ارضی ایران با هیچ طرفی تعارف 
للهیان  امیرعبدا حسین  نداریم. 
صبح روز دوشنبه در توییتی به 
زبان چینی در واکنش به بیانیه 
مشترک چین و شورای همکاری 
مطرح  ادعاهای  و  فارس  خلیج 
شده در آن بیانیه نسبت به جزایر 
سه گانه ابوموسی، تنب کوچک و 
تنب بزرگ نوشت : »جزایر سه گانه 
ابوموسی، تنب کوچک و تنب بزرگ 
جدایی  اجزای  خلیج فارس،  در 
ناپذیر خاک پاک ایران است و به 
این مام میهن تعلق ابدی دارد. در 
ضرورت احترام به تمامیت ارضی 
ایران با هیچ طرفی تعارف نداریم.« 
امیرعبداللهیان پیش از این، توییت 
مورد اشاره را به زبان فارسی منتشر 
کرده بود. در روز شنبه نیز در واکنش 
به این بیانیه، سفیر چین در تهران 
به وزارت امور خارجه جمهوری 

اسلامی ایران فراخوانده شده بود. 

دشمن نمی تواند 
شعار آزادی بدهد

عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام گفت: دشمنی که تمام تلاش 
خود را برای هدف قراردادن آزادی و 
آزادی خواهان یک ملت انجام داده، 
نمی تواند شعار آزادی بدهد. سعید 
جلیلی گفت: میرزا کوچک خان در 
زمانی که قدرت های وقت، خود را 
در نقاط مختلف جهان از جمله ایران 
قدرت مایشاء می دانستند، قیام کرد 
و آرمان و ایمان را نشان داد. در زمان 
شهادت میرزا کوچک خان برخی 
با یک خیال واهی فکر کردند که 
این حرکت تمام شده، اما بذری را 
که میرزا کوچک  صد سال پیش 
با شهادت خود کاشت، با انقلاب 
اسلامی رویید و نهال آن امروز یک 
درخت تنومند شده است. وی افزود: 
با همه اختلافاتی که قدرت های 
خارجی در آن زمان باهم داشتند، 
اما در یک نقطه با هم اتفاق پیدا 
می کردند که علیه میرزا کوچک خان 
اقدام کنند. چرا که می دانستند این 
بذر، یک تمدن جدید است که اگر 
کاشته شود بسیاری از منافع آن ها 

را به خطر می اندازد. 


